

东亚海岸带可持续发展 地方政府网络

PEMSEA Network of Local Governments for Sustainable Coastal Development



A NETWORK	OF LO	AL GOVERNME
PEMSEA	3	ENTS

TABLE OF CONTENTS

目录

01	INTRODUCTION TO PNLG PNLG简介	01
02	PNLG MEMBERS PNLG成员名单	03
03	THE VISION, MISSION, AND GOAL OF GOAL PNLG的愿景 使命 宗旨	05
04	OBJECTIVES OF PNLG PNLG的目标	06
05	ORGANIZATIONAL STRUCTURE OF PNLG PNLG组织架构	07
06	PNLG ANNUAL FORUMS PNLG历届年会	09
07	PNLG OFFICERS PNLG官员	19
80	HOW TO BECOME A PNLG MEMBER 如何加入PNLG	21

东亚海岸带可持续发展地方政府网络

PEMSEA Network of Local Governments for Sustainable Coastal Development



INTRODUCTION TO PNLG PNLG简介

PEMSEA Network of Local Governments for Sustainable Coastal Development (PNLG) was officially founded in 2006 by Partnerships in Environmental Management for the Seas of East Asia (PEMSEA) with the objective of promoting information exchange and experience sharing on Integrated Coastal Management (ICM) among local governments and allied organizations in the East Asian Seas region. PNLG holds an Annual Forum and related seminars every year and organizes members to participate in training sessions and activities sponsored by relevant organizations in order to further upgrade the idea and level of integrated coastal management in member cities.

The PNLG Secretariat is located in Xiamen, managed by the Secretary-General of PNLG Secretariat. The Secretariat is the first international maritime organization secretariat set up in the city, which fully demonstrates Xiamen's achievement in ICM.

As of 2024, PNLG has 54 regular members and 5 associate members, covering 10 countries in the East Asian Seas region. With the expansion of membership, the concept of ICM has been recognized by more and more local governments and international organizations.

东亚海岸带可持续发展地方政府网络(PNLG)成立于2006年,由东亚海环境管 理伙伴关系组织(PEMSEA)发起,旨在促进东亚海区域地方政府和相关机构在海 岸带综合管理方面的信息交换和经验分享。PNLG每年举办PNLG年会和相关研讨 会,并组织成员参加有关机构组织的培训班和活动,以提升各成员城市的海岸带综 合管理理念和水平。

PNLG秘书处设在厦门,由PNLG秘书长管理。该秘书处是设在厦门的首个国际 性海洋组织秘书处,充分体现了厦门在海岸带综合管理方面做出的成就。

截至2024年,PNLG共有正式成员54个、协作成员5个,覆盖东亚海区域10个国 家。随着成员数量的增多,海岸带综合管理理念被越来越多的地方政府和国际组织 所认可。



Introduction to the Partnerships in **Environmental Management for the** Seas of East Asia (PEMSEA)

PEMSEA 东亚海环境管理伙伴关系组织 (PEMSEA) 简介

Partnerships in Environmental Management for the Seas of East Asia (PEMSEA) is a partnership arrangement involving various stakeholders of the Seas of East Asia. It is also a regional coordinating mechanism for the implementation of the Sustainable Development Strategy for the Seas of East Asia (SDS-SEA), with 11 country partners from Cambodia, China, DPR Korea, Indonesia, Japan, Lao PDR, Philippines, RO Korea, Singapore, Timor-Leste, and Vietnam, and 21 non-country partners.

In November 2009, the PNLG officially became a non-country partner of the EAS Partnership Council. Since then, PNLG has gained a voice in an intergovernmental, multisectoral, regional body that is committed to scaling up ICM across the region and promoting the implementation of SDS-SEA.

东亚海环境管理伙伴关系组织(以下简称PEMSEA)是由东亚海域各种利益相关 者共同建立的多边海洋合作机制,同时也是保障《东亚海可持续发展战略》(SDS-SEA)有效实施的区域协调机制,共有柬埔寨、中国、朝鲜、印度尼西亚、日本、老 挝、菲律宾、韩国、新加坡、东帝汶和越南等11个国家伙伴和21个非国家伙伴。

PNLG于2009年11月正式成为PEMSEA非国家伙伴。自合作以来,PNLG积极协 调各国、各部门及各区域组织,共同推行海岸带综合管理理念,推动东亚海可持续发 展战略的实施,提高公众海洋意识,促进东亚区域的交流与合作,为东亚海区域海洋 方面的发展做出了贡献。



At the 2019 PNLG Annual Forum, Xiamen Municipal Government was awarded PEMSEA Leadership Award 2019 PNLG年会上厦门市人民政府被授予 "PEMSEA领导力奖"

东亚海岸带可持续发展地方政府网络

PEMSEA Network of Local Governments for Sustainable Coastal Development

102 PNLG MEMBERS PNLG成员名单

REGULAR MEMBERS

Cambodia: Kampot Province, Kep Province, Koh Kong Province, Preah Sihanouk

Province

China: Beihai City, Changyi City, Dongying City, Fangchenggang City, Haikou

City, Haiyang City, Jinjiang City, Laoting County, Lianyungang City, Pingtan Comprehensive Pilot Zone, Qinzhou City, Quanzhou City, Sanya City,

Wenzhou City, Xiamen City, Yancheng City

Indonesia: Badung Regency, Bali Province, Bontang City, Buleleng Regency, Denpasar

City, Gianyar Regency, Gorontalo Province, Jakarta Province, Jembrana Regency, Karangasem Regency, Klungkung Regency, South Bangka

Regency, Sukabumi Regency, Tabanan Regency, Tangerang Regency

Japan: Shima City

Malaysia: Northern Selangor State, Port Klang, Sepang District

Philippines: Bataan Province, Batangas Province, Cavite Province, Guimaras Province

RO Korea: Ansan City, Busan City, Changwon City, Shihwa

Thailand: Chonburi Province

Timor Leste: Dili City, Liquica City, Manatuto City,

Vietnam: Danang City, Quang Nam Province, Thua Thien Hue Province

ASSOCIATE MEMBERS

Coastal and Ocean Management Institute (COMI), Xiamen University

Dongying Huanhai Institute of Marine Conservation and Development

First Institute of Oceanography (FIO), Ministry of Natural Resources, China

Fujian Institute for Sustainable Oceans (FISO) (Xiamen University)

National Ocean Technology Center (NOTC), Ministry of Natural Resources, China

正式成员

柬埔寨 贡布省 白马省 戈公省 西哈努克省

中国 北海市 昌邑市 东营市 防城港市 海口市 海阳市 晋江市 乐亭县

连云港市 平潭综合实验区 钦州市 泉州市 三亚市 温州市 厦门市

盐城市

印度尼西亚 巴东市 巴厘省 邦唐市 布莱伦市 登巴萨市 吉安雅市 哥伦打洛省

雅加达省 珍布拉娜市 卡朗阿森市 克隆孔市 南邦加市 苏加武眉市

塔巴南市 唐格朗市

日本 志摩市

马来西亚 北雪兰莪州 巴生港 雪邦市

菲律宾 巴丹省 八打雁省 甲米地省 吉马拉斯省

韩国 安山市 釜山市 昌原市 西瓦地区

泰国 春武里府

东帝汶 帝力市 利基卡市 马纳图托市

越南 岘港市 广南省 承天顺化省

协作成员

厦门大学海洋与海岸带发展研究院

东营市环海海洋保护与开发研究院

中国自然资源部第一海洋研究所

福建海洋可持续发展研究院(厦门大学)

中国自然资源部国家海洋技术中心

东亚海岸带可持续发展地方政府网络

PEMSEA Network of Local Governments for Sustainable Coastal Development

THE VISION, MISSION, AND GOAL OF GOAL

PNLG的愿景 使命 宗旨

By implementing ICM and creating partnerships amongst local governments, PNLG serves as a platform for information exchange, experience sharing, technical support, solidarity, and cooperation with the goal of achieving sustainable coastal development in the East Asian Seas region.

VISION

Coastal areas throughout the East Asian Seas region are managed sustainably.

MISSION

In collaboration with stakeholders, PNLG is dedicated to advancing ICM as an effective management method for ensuring sustainable coastal development.

GOAL

To facilitate the sustainable development and environmental conservation of marine and coastal resources in the region through advocacy, knowledge sharing, and forging multi-stakeholder participation and partnerships among local government, national agencies, and civil society groups (such as non-governmental organizations, civil organizations, and private enterprises).

PNLG希望通过实施海岸带综合管理,建立地方政府间的合作伙伴关系,搭建信息交流、经验分享、技术支撑和团结协作的平台,实现东亚海区域海岸带可持续发展。

愿景

东亚海区域内所有海岸带均实现可持续管理。

使命

同利益相关者一道,将海岸带综合管理作为一种高效的管理模式进 行推广,以实现海岸带的可持续发展。

宗旨

通过在地方政府、国家部委和民间社团(如非政府组织、民间组织 以及私营企业)间宣传引导、知识共享、多方参与以及建设伙伴关 系等方式促进东亚海区域内海洋与海岸带资源的可持续发展和环境 保护。 1. To enhance the capacity of local governments to plan, develop, and manage their coastal and marine resources for sustainable use:

- 2. To promote the application of ICM approaches, processes, and methods in coastal planning, development, and management;
- To facilitate the linkage between local governments and scientific research institutions in order to offer capacity building and technical support to local governments' decision-making, policies, and programs;
- 4. To innovate financing mechanisms and establish partnerships with international and domestic financial institutions, private investors, and investment firms for environmental investment, where appropriate;
- To boost the involvement of stakeholders in the management of coastal and marine resources in order to strengthen social and corporate responsibility for the sustainable development of natural resources;
- To elevate the level of coastal management by local governments, as well as inter-agency and multisectoral coordination mechanisms, in dealing with coastal and marine management issues.

04

OBJECTIVES OF PNLG

PNLG的目标

- 1. 提高地方政府在海岸带和海洋资源规划、开发和管理方面的能力,促进资源可持续利用;
- 2. 推动地方政府在海岸带规划、开发和管理过程中运用海岸带综合管理的方法、步骤和手段;
- 3. 促进地方政府与科研机构的联系,从而 为地方政府的决策过程、政策内容和项 目计划提供能力建设和科技支撑;
- 4. 创新融资机制,并在适当的情况下,为 环境投资建立同国际和国内金融机构、 私人投资者和投资公司的伙伴关系;
- 5. 使利益相关方进一步参与到海岸带和海 洋资源管理中,以加强自然资源可持续 开发的社会责任和企业责任;
- 6. 提高地方政府管理海岸带管理水平,完善善跨部门和跨领域协调机制,解决海岸带和海洋管理问题。

东亚海岸带可持续发展地方政府网络

PEMSEA Network of Local Governments for Sustainable Coastal Development

ORGANIZATIONAL STRUCTURE OF PNLG PNLG组织架构

GENERAL ASSEMBLY

The governing body of PNLG, which is composed of regular members. The main functions include electing the PNLG officers, and approving proposed annual work plans, budgets and activities.

OFFICERS

Including the PNLG President and Vice President that are elected by the regular members of the General Assembly. Each officer will hold office for a term of three years and will be responsible for administering PNLG affairs in accordance with the goal and objectives of PNLG.

EXECUTIVE COMMITTEE

It is comprised of the President and Vice President of the PNLG, and the Executive Director of the PEMSEA Resource Facility, with the Secretary-General of the Secretariat as the secretary. The Executive Committee is to ensure and supervise the execution of the General Assembly's decisions and report to all PNLG members.

SECRETARIAT

The main duties of the Secretariat include organizing the annual meetings, implementing and coordinating the decisions by the PNLG General Assembly, informing members to attend related activities, and representing PNLG within PEMSEA.

As Xiamen provided a successful example and experience of ICM implementation in terms of marine ecological protection and sustainable utilization of marine resources in China and even in the East Asian seas region, PNLG General Assembly, held during the 2006 East Asian Seas Congress, unanimously adopted a resolution to set up the PNLG Secretariat in Xiamen, which would be managed by the Secretary-General.

The PNLG Secretariat, adhering to the concept of serving the members and promoting the development of the organization, has set up a platform for all members to share their experience in ICM through organizing Annual Forums, workshops, and other activities. It also represents PNLG at the East Asian Seas Partnership Council, co-organizes the World Ocean Week in Xiamen, participates in the Stockholm World Water Week, and other important international events, and is committed to helping enhance the international influence of PNLG.



▲ The 11th PNLG Executive Committee Meeting PNLG第十一次执委会会议



▲ The 15th PNLG Executive Committee Meeting PNLG第十五次执委会会议

PNLG全体成员大会

由PNLG正式成员组成,是PNLG权力部门,主要职能包括选举PNLG官员、批准 年度工作计划、预算和活动安排。

PNLG官员

包括PNLG主席和副主席,其人选来源于PNLG正式成员,并由全体成员大会选出。他们需根据PNLG的目标和宗旨来管理PNLG相关事务,每届官员任期为3年。

PNLG执行委员会

由PNLG主席、副主席和PEMSEA资源部执行主任组成,由秘书处秘书长担任秘书。主要使命是确保和监管全体成员大会决议的执行并且向所有成员汇报执行情况。

PNLG秘书处

秘书处主要职责包括组织PNLG每年的会议、执行及协调PNLG全体成员大会通过的决议、通知成员参加相关活动、在PEMSEA范围内代表PNLG。

鉴于厦门在海洋生态保护和海洋资源可持续利用方面的宝贵经验为中国乃至东亚海地区实施海岸带综合管理提供了成功范例,2006东亚海大会期间召开的PNLG全体成员大会通过决议,将PNLG秘书处及其办事机构设在厦门,PNLG秘书处由秘书长管理。

PNLG秘书处秉持服务保障成员、推进组织建设的理念,通过组织年会、研讨会等活动为全体成员搭建海岸带综合管理经验分享平台;代表PNLG出席东亚海伙伴关系理事会,协办厦门国际海洋周,参加斯德哥尔摩世界水周等重要国际活动,致力于帮助提高PNLG的国际影响力。

东亚海岸带可持续发展地方政府网络

PEMSEA Network of Local Governments for Sustainable Coastal Development

PNLG ANNUAL FORUMS PNLG历届年会

The PNLG Annual Forum is hosted by regular members every single year and attended by all members and representatives of relevant international organizations.

The PNLG Annual Forum consists of the General Assembly, Technical Workshop, and other related events, in which the General Assembly deliberates, reviews, and adopts proposed annual work plans, activities, budgets, or other matters; the Technical Workshop is to share technical knowledge, build partnerships, and monitor the progress of ICM implementation in the region. As of 2023, 18 sessions of PNLG Annual Forums have been held.

2006 PNLG Annual Forum

Date: December 13, 2006 Place: Haikou City, China

Theme: Shared Ocean, Shared People, Shared Vision

Achievements: PNLG was formally established, and 18 founding members, including Preah Sihanouk Province of Cambodia, Xiamen City of China, Badung Regency of Indonesia, Bali Province of Indonesia, Buleleng Regency of Indonesia, Denpasar City of Indonesia, Karangasem Regency of Indonesia, Klungkung Regency of Indonesia, Gianyar Regency of Indonesia, Sukawmui Regency of Indonesia, Tabanan Regency of Indonesia, Shihwa District of RO Korea, Chonburi Province of Thailand, Bataan Province of Philippines, Batangas Province of Philippines, Cavite Province of Philippines, Danang City of Vietnam, and Quang Nam Province of Vietnam, jointly signed the PNLG Charter, and decided to set up the PNLG Secretariat in Xiamen.



2007 PNLG Annual Forum

Date: December 5-7, 2007 **Place:** Danang City, Vietnam

Theme: Addressing Coastal Security by Investing in Natural and Manmade Hazards

Prevention and Management

Achievements: Five new regular members, including Dongying City, Fangchenggang City, Haikou City, Quanzhou City in China, and Port Klang in Malaysia, were formally inducted.



2008 PNLG Annual Forum |

Date: November 19-21, 2008

Place: Preah Sihanouk Province, Cambodia

Theme: Water Resources Protection, Utilization, and Management

Achievements: The Guimaras Province of Philippines was inducted as a new regular

member.

PNLG每年由正式成员主办一次年会,由全体成员参加,还邀请相关国际组织代表参加。年会包括全体成员大会、技术研讨会和其它相关活动,其中全体成员大会对提议的年度工作计划、活动和预算或其他事务进行商讨、审议和通过;技术研讨会进行技术知识分享、建立伙伴关系及对区域内的ICM实施进展进行监督。截至2023年已举办PNLG年会十八届。

当 第一届PNLG年会 ►

时间: 2006年12月13日

地点: 中国海口市

主题: 共同的海洋,共同的人类,共同的愿景

成果:正式成立PNLG,柬埔寨西哈努克省,中国厦门市,印度尼西亚巴东市、巴厘省、布莱伦市、登巴萨市、吉安雅市、卡朗阿森市、克隆孔市、苏加武眉市、塔巴南市,菲律宾巴丹省、八打雁省、甲米地省,韩国西瓦地区,泰国春武里府,越南岘港市、广南省等18个创始成员共同

签署《PNLG章程》,决定将PNLG秘书处设在厦门。

第二届PNLG年会

时间: 2007年12月5-7日

地点:越南岘港市

主题: 通过预防和管理自然和人为灾害的投资解决海岸安全问题

成果: 吸纳中国东营市、防城港市、海口市、泉州市及马来西亚巴生港等5个

新成员。

当 第三届PNLG年会

时间: 2008年11月19-21日

地点:柬埔寨西哈努克省

主题: 水资源的保护、利用和管理

成果: 吸纳菲律宾吉马拉斯省为新成员。

东亚海岸带可持续发展地方政府网络

PEMSEA Network of Local Governments for Sustainable Coastal Development

2009 PNLG Annual Forum

Date: November 20-23, 2009

Place: Bataan Province, Philippines

Theme: Land and Sea-use Zoning: Challenges and Opportunities

Achievements: PNLG officially became a non-country partner of PEMSEA, with the

induction of Thua Thien Hue Province of Vietnam as a new regular member.

2010 PNLG Annual Forum

Date: November 21-24, 2010

Place: Chonburi Province, Thailand

Theme: Strengthening Oil Spill Preparedness and Response at the Local Level

Achievements: The Jakarta Province of Indonesia was inducted as a new regular

member.

2011 PNLG Annual Forum

Date: July 25-27, 2011

Place: Dongying City, China

Theme: Achieving Sustainable Blue Economy through Integrated Coastal Management

Achievements: Adoption of the PNLG Strategic Action Plan (2011-2015); signing of the Dongying Declaration; and induction of three new regular members, including Laoting County of China, Lianyungang City of China, and Changwon City of RO Korea, and two associate members, including the Coastal and Ocean Management Institute (COMI), Xiamen University, and the First Institute of Oceanography of the State Oceanic Administration of China (now the First Institute of Oceanography, Ministry of Natural Resources of China).

2012 PNLG Annual Forum

Date: July 8-9, 2012

Place: Changwon City, RO Korea

Theme: Building a Blue Economy: Strategy, Opportunities and Partnership in the Seas

of East Asia

Achievements: Two new regular members, Haiyang City of China and Jambrana City

of Indonesia, were inducted.

≌ 第四届PNLG年会

时间: 2009年11月20-23日

地点: 菲律宾巴丹省

主题: 土地和海洋利用区划所面临的挑战和机遇

成果: PNLG正式成为PEMSEA非政府合作伙伴; 吸纳越南承天顺化省为新

成员。

當 第五届PNLG年会

时间: 2010年11月21-24日

地点:泰国春武里府

主题:加强防范溢油,提高地方层面应对能力成果:吸纳印度尼西亚雅加达省为新成员。

當第六届PNLG年会

时间: 2011年7月25-27日

地点: 中国东营市

主题: 实施海岸带综合管理,发展蓝色海洋经济

成果:通过《PNLG战略行动计划(2011-2015)》,签署《东营宣言》;吸纳

中国乐亭县、连云港市,韩国昌原市,厦门大学海洋与海岸带发展研究院,中国国家海洋局第一海洋研究所(现中国自然资源部第一海洋研究

所) 等5个新成员。

第七届PNLG年会

时间: 2012年7月8-9日

地点: 韩国昌原市

主题:发展蓝色经济:东亚海域的战略、机遇和伙伴关系

成果: 吸纳中国海阳市及印度尼西亚珍布拉娜市等两个新成员。

东亚海岸带可持续发展地方政府网络

PEMSEA Network of Local Governments for Sustainable Coastal Development

2013 PNLG Annual Forum

Date: September 29 - October 3, 2013

Place: Shima City, Japan

Theme: Achieving the Aichi Biodiversity Targets, New Satoumi, and Vitalization of

Coastal Areas through ICM

Achievements: The induction of four new regular members: Qinzhou City of China, Changyi City of China, Shima City of Japan, and Northern Selangor State of Malaysia.

2014 PNLG Annual Forum

Date: September 8-10, 2014 Place: Selangor, Malaysia

Theme: Governance and Participation in ICM

Achievements: Two new regular members, Beihai City of China and Sepang District

of Malaysia, were inducted.

2015 PNLG Annual Forum

Date: November 20-21, 2015

Place: Danang City, Vietnam

Theme: Global Targets - Local Benefits: Setting the Sustainable Development Agenda

for the Seas of East Asia beyond 2015

Achievements: The election of PNLG officers was completed, and Pingtan Comprehensive Pilot Zone of China, Wenzhou City of China, and Ansan City of RO Korea were inducted as three new regular members.

2016 PNLG Annual Forum

Date: September 4-7, 2016 **Place:** Ansan City, RO Korea

Theme: Sustainable Future Cities in the Coastal Area through the United Nations

Sustainable Development Goals

Achievements: Adoption of the PNLG Strategic Action Plan (2016-2021), signing of the Ansan Declaration, and induction of five new regular members, including Cambodian provinces of Kampot, Kep, Koh Kong, Sanya City of China, and Tangerang Regency of Indonesia.

当 第八届PNLG年会

时间: 2013年9月29日-10月3日

地点: 日本志摩市

主题: 通过海岸带综合管理实现爱知生物多样性目标,建设Satoumi新城和海

岸带区域活力

成果: 吸纳中国钦州市、昌邑市,日本志摩市,马来西亚北雪兰莪州等4个新成员。

第九届PNLG年会

时间: 2014年9月8-10日

地点: 马来西亚雪兰莪州

主题: 海岸带综合管理的整治与参与

成果: 吸纳中国北海市及马来西亚雪邦市等两个新成员。

第十届PNLG年会

时间: 2015年11月20-21日

地点: 越南岘港市

主题: 全球目标与地区利益: 东亚海地区2015后可持续发展计划

成果: 完成官员换届选举; 吸纳中国平潭综合实验区、温州市及韩国安山市等

3个新成员。

第十一届PNLG年会

时间: 2016年9月4-7日

地点: 韩国安山市

主题: 通过联合国可持续发展目标建设海岸带可持续发展城市

成果:通过《PNLG战略行动计划(2016-2021)》,签署《安山宣言》;吸纳

柬埔寨贡布省、白马省、戈公省,中国三亚市及印度尼西亚唐格朗市等

5个新成员。

东亚海岸带可持续发展地方政府网络

PEMSEA Network of Local Governments for Sustainable Coastal Development

2017 PNLG Annual Forum

Date: December 4-7, 2017

Place: Sanya City, China

Theme: Conservation to Ecological Restoration of Coastal Areas for Blue Economy

Achievements: The PNLG Strategic Action Plan Tracking System was presented, and three new regular members from Dili City, Liquica City, and Manatuto City of Timor-

Leste were inducted.

2018 PNLG Annual Forum

Date: November 27-30, 2018

Place: Guimaras Province, Philippines

Theme: Moving as One with the Global Ocean Agenda

Achievements: The election of PNLG officers was completed, and Jinjiang City of China and Bontang City of Indonesia, were inducted as two new regular members. At the concurrent East Asian Seas Congress, the PNLG Secretariat delivered a speech on Xiamen's ICM experience that was well received by all participants.

2019 PNLG Annual Forum

Date: November 1-2, 2019 **Place:** Xiamen City, China

Theme: Blue Partnership for a Shared Future

Achievements: The Marine Debris Prevention Initiative was released, and PEMSEA presented the Leadership Award to the Xiamen Municipal Government for its leadership and regional influence in ICM practices.

2020 PNLG Annual Forum

Date: November 24, 2020

Place: Xiamen City, China (Online)

Theme: Marine Eco-Civilization, Blue Development

Achievements: The first online Annual Forum was held, and two new members were inducted, namely South Bangka Regency of Indonesia as a regular member and the Fujian Institute for Sustainable Oceans (Xiamen University) as an associate member.

第十二届PNLG年会

时间: 2017年12月4-7日

地点: 中国三亚市

主题:海洋生态修复与蓝色经济

成果:介绍PNLG战略行动计划跟踪系统;吸纳东帝汶帝力、利基卡、马纳图

托等3个新成员。

第十三届PNLG年会

时间: 2018年11月27-30日 地点: 菲律宾吉马拉斯省 主题: 携手实现全球海洋议程

成果: 完成官员换届选举; 吸纳中国晋江市及印度尼西亚邦唐市等两个新成

员; PNLG秘书处在同期举办的东亚海大会上做了厦门海岸带综合管理

经验的典型发言,得到了各成员的认可。

第十四届PNLG年会

时间: 2019年11月1-2日

地点: 中国厦门市

主题: 蓝色伙伴 共同命运

成果:发布《携手应对海洋垃圾倡议书》;PEMSEA授予厦门市政府

"PEMSEA领导力"奖,以表彰厦门在海岸带综合管理的引领作用和区

域影响力。

第十五届PNLG年会

时间: 2020年11月24日 地点: 中国厦门市/线上

主题:海洋生态 蓝色发展

成果: 首次举办线上年会; 吸纳印度尼西亚南邦加市及福建海洋可持续发展研

究院(厦门大学)等两个新成员。

东亚海岸带可持续发展地方政府网络

PEMSEA Network of Local Governments for Sustainable Coastal Development

Ĕ

2021 PNLG Annual Forum

Date: December 1, 2021

Place: Preah Sihanouk Province, Cambodia (Online + Offline)

Theme: Networking for a New Ocean Decade of Hope

Achievements: Adoption of the PNLG Strategic Action Plan (2022-2030); signing of the Preah Sihanouk Declaration; completion of the election of officers; and Busan City of RO Korea was inducted as a new regular member.

2022 PNLG Annual Forum

Date: October 26-28, 2022

Place: Tangerang Regency, Indonesia (Online + Offline)

Theme: Strengthening Coastal Resilience Towards Sustainable Blue Economies

Achievements: Launch of the Tangerang Initiative, with the induction of the Gorontalo Province of Indonesia as the new regular member, and the National Ocean Technology Center (NOTC) of the Ministry of Natural Resources of China as the associate member.

曲

2023 PNLG Annual Forum

Date: November 8-11, 2023 **Place:** Xiamen City, China

Theme: Developing Coastal Cities, Fostering Blue Partnership

Achievements: The PNLG promotional video "Together, for Blue Partnership" was premiered. The major progress in implrementation of the PNLG Strategic Action Plan was presented.

2013 PNLG Annual Forum 2013PNLG年会



第十六届PNLG年会

时间: 2021年12月1日

地点:柬埔寨西哈努克省/线上+线下 主题:携手建设充满希望的海洋新十年

成果:通过《PNLG战略行动计划(2022-2030)》,签署《西哈努克宣言》;

完成官员换届选举; 吸纳韩国釜山市为新成员。

第 第十七届PNLG年会 →

时间: 2022年10月26-28日

地点: 印度尼西亚唐格朗市/线上+线下

主题: 提升海岸带韧性 促进地方蓝色经济可持续发展

成果:发布《唐格朗倡议》;吸纳印度尼西亚哥伦打洛省及国家海洋技术中心

等两个新成员。

第十八届PNLG年会

时间: 2023年11月8-11日

地点: 中国厦门市

主题: 面向蓝色伙伴关系的现代海洋城市建设

成果:发布PNLG专题宣传片《蓝色伙伴 共同行动》;介绍《PNLG战略行动计

划》实施重大进展。



▲ PNLG Technical Workshop PNLG组织学习交流活动



▲ PNLG Field Trip PNLG组织实地考察

东亚海岸带可持续发展地方政府网络

PEMSEA Network of Local Governments for Sustainable Coastal Development

O7 PNLG OFFICERS PNLG官员

2006-2009 and 2009-2012 o

PNLG President:

Mr. Pan Shijian

Xiamen City, China

PNLG Vice-President:

Mr. Enrique T. Garcia, Jr

Bataan Province, Philippines

2012-2013 •

PNLG President:

Mr. Felipe Hilan A. Nava

Guimaras Province, Philippines

PNLG Vice-President:

Mr. Prak Sihara

Preah Sihanouk Province, Cambodia

2013-2015 •

PNLG President:

Mr. Prak Sihara

Preah Sihanouk Province, Cambodia

PNLG Vice-President:

Mr. Yang Tongzhu

Dongying City, China

2015-2018 •

PNLG President:

Ms. Noraini binti Roslan

North Selangor, Malaysia

PNLG Vice-President:

Mr. Yang Tongzhu

Dongying City, China

2018-2021 •

PNLG President:

Ms. Noraini binti Roslan

North Selangor, Malaysia

PNLG Vice-President:

Mr. Kong Vitanak

Preah Sihanouk Province, Cambodia

2021-2024 •

PNLG President:

Mr. Le Quang Nam

Da Nang City, Vietnam

PNLG Vice-President:

Mr. Ahmad Zaki Iskandar

Tangerang Regency, Indonesia

2006-2009及2009-2012 0…

PNLG主席: PNLG副主席:

潘世建先生 恩里克·加西亚先生

中国厦门市 菲律宾巴丹省

2012-2013 •--

PNLG主席: PNLG副主席:

飞利浦·纳瓦先生 帕瑞克·希哈拉先生 菲律宾吉马拉斯省 柬埔寨西哈努克省

2013-2015 •··

 PNLG主席:
 PNLG副主席:

 帕瑞克·希哈拉先生
 杨同柱先生

 柬埔寨西哈努克省
 中国东营市

2015-2018 o--

 PNLG主席:
 PNLG副主席:

 诺莱妮·宾缇·罗斯兰女士
 杨同柱先生

 马来西亚北雪兰莪州
 中国东营市

2018-2021 •--

 PNLG主席:
 PNLG副主席:

 诺莱妮·宾缇·罗斯兰女士
 贡·维坦纳克先生

 马来西亚北雪兰莪州
 柬埔寨西哈努克省

2021-2024 o···

PNLG主席: PNLG副主席:

黎光南先生 艾哈迈德·扎基·伊斯坎达尔先生

越南岘港市 印度尼西亚唐格朗市

东亚海岸带可持续发展地方政府网络

PEMSEA Network of Local Governments for Sustainable Coastal Development

108 HOW TO BECOME A PNLG MEMBER 如何加入PNLG

- 1. An Application for PNLG membership should be made in writing, expressing intent to subscribe to the vision, mission, goal and objectives of PNLG;
- The application of intent (in English, bearing the municipality's or institution's official seal), along with the pertinent materials on the local efforts and outcomes for sustainable coastal development (in English), shall be submitted to the PNLG Secretariat;
- 3. The PNLG Secretariat will review the submitted materials and notify its conclusions to the PNLG regular members and the PNLG Executive Committee;
- 4. The PNLG Executive Committee reviews the application materials at the Executive Committee Meeting and decides whether to approve the city or institution as a PNLG member;
- 5. The PNLG Secretariat informs PNLG members the Executive Committee's decisions;
- 6. The new PNLG members will be formally inducted by signing the PNLG Charter at the PNLG Annual Forum.
- 1. 申请加入PNLG的城市/机构应在申请书中表示认同并接受PNLG的愿景、使命、宗
- 2. 意向申请书(英文版,并加盖市政府公章/机构公章)连同当地关于海岸带可持续 发展所作出的努力和取得的成果相关材料(英文版)一并提交给PNLG秘书处;
- 3. PNLG秘书处审议申请材料后,将审查意见告知PNLG正式成员及PNLG执行委员会;
- 4. PNLG执行委员会在执委会会议上审议申请材料后,对是否吸收该城市/机构为 PNLG成员作出决定;
- 5. PNLG秘书处向各成员通报执委会决定;

旨和目标;

6. 新成员在当年PNLG 年会上签署《PNLG 章程》,正式加入。



PNLG 东亚海岸带可持续发展地方政府网络		
东亚海岸带可持续发展地方政府网络 PEMSEA Network of Local Governm	ents for Sustainable Coastal D	Development
		3
		7,6

For further information, please contact the following:

PNLG Secretariat

Add: No.8, Lingshiguan Road, Siming District, Xiamen City,
Fujian Province, China
Tel: +86 592-5108101; +86 592-5108607
E-mail: hyj_pnlg@xm.gov.cn

PEMSEA Resource Facility

Add: PEMSEA Building, DENR Compound, Quezon City 1165, Philippines
Tel: +63 (2) 8-929-2992
E-mail: info@pemsea.org

Web: www.pemsea.org

如需更多信息,请联系

东亚海岸带可持续发展地方政府网络(PNLG)秘书处

地址:中国福建省厦门市思明区领事馆路8号 邮编: 361012

电话: 0592-5108101; 0592-5108607 电子邮箱: hyj_pnlg@xm.gov.cn

东亚海环境管理伙伴关系组织 (PEMSEA) 资源部

地址: 菲律宾奎松市1165号PEMSEA办公楼环境与自然资源部

电话: +63 (2) 8-929-2992 电子邮箱: info@pemsea.org 网址: www.pemsea.org